



▶ 无车日活动 ▶ 会议信息
▶ 交通黄页 ▶ 人才招聘



编委团队



我们的团队



2009年第1期



城市轨道交通客流预测专题

2008年第6期



步行与自行车交通专题

过刊检索

2009	2008	2007
2006	2005	2004
2003	2002	2001
2000	1999	

内容

城市中心商业区交通规划研究 点击数: 594

[点击查看PDF全文](#)

文章编号: 1672-5328 (2005) 01-0032-05

孙玉1, 徐其华2, 潘军2
(1. 山东建筑工程学院, 济南 250014; 2. 济南市城市规划设计研究院, 济南 250001)

摘要: 解决中心商业区的交通问题必须本着系统的观点, 从中心区区位与整个城市交通系统的关系、中心区的历史传统和规模、居民的出行特点、道路的交通组织、局部交通设计等方面入手, 进行全面系统地分析和研究。从宏观、中观、微观三个层次指出城市中心商业区应解决的交通问题, 提出了中心商业区交通规划的工作程序、内容以及对规划成果内容的建议。并以济南市中心商业区改造规划为例, 以期全面系统地分析和解决这一地区的交通难题。

关键词: 中心商业区; 规划程序; 交通规划

Study on Traffic Planning in Central Commercial Area

SUN Yu1, XU Qihua2, PAN Jun2

(1. Shandong Institute of Architecture & Engineering, Ji'nan 250014, China; 2. Urban Planning and Design Institute of Ji'nan, Ji'nan 250001, China)

Abstract: To solve the traffic problems in central commercial area, it must be analyzed and studied on the problems according to systems viewpoint, and in the aspects such as the location of central district, the connection with the whole urban transport system, the history tradition and scale of the district, the trip characteristic of inhabitants, the organization of road traffic, the traffic design of local etc. Based on the macroscopical, intermediate and microcosmic viewpoints, the problems should be solved in central commercial area are pointed out. It puts forward the working program and contents and makes suggestions for a suit of planning achievements. To analyze and solve the difficult traffic problems comprehensively and systematically, the redevelopment planning of Ji'nan central commercial area as a case is advanced.

Keywords: central commercial area; planning program; transport planning